



Shanghai
FORUM
上海论坛

经济全球化与亚洲的选择
ECONOMIC GLOBALIZATION AND THE CHOICE OF ASIA
亚洲转型：寻找新动力
ASIA TRANSFORMS: IDENTIFYING NEW DYNAMICS

May 24-26, 2014

复旦大学
FUDAN UNIVERSITY

韩国高等教育财团
KOREA FOUNDATION FOR ADVANCED STUDIES

www.shanghaiforum.org

经济 · 金融

十字路口的中国经济：高增长的终结？

中国的经济减速：周期因素还是结构因素？

中国能找到增长的新源泉吗？

中国可以从日本和东亚新兴工业化经济体的增长模式中吸取什么教训？

政策坊：城市化与中国经济发展

世界经济增长结构的变化与亚洲面临的新挑战

世界经济增长版图的重构

亚洲经济增长面临的新挑战

亚洲需要什么样的变革？

政策坊：亚洲需要什么样的变革？

金融创新与金融稳定

宏观经济政策调整对金融稳定的影响

金融服务方式转型对经济增长的影响

统一的效率监管模式对国际资本流动的影响

政策坊：金融创新对经济转型的影响

政治 · 政策

亚太合作的新视野

亚太政治合作：机遇与挑战

亚太地缘经济：合作的新趋势

亚太安全合作：更多机制还是更多功能？

圆桌会议：中美亚太互动：何去何从？

政策坊：中美互动与亚太未来

国际大都市发展的政策引导与优化：创新与智慧

国际性大都市发展机遇与挑战

国际性大都市治理模式与决策支持

上海国际化道路选择

政策坊：上海国际化道路选择

社会 · 健康

变化中的亚洲劳动力市场

亚洲劳动力资源及区域内劳动力流动

亚洲国家的产业结构调整对就业的影响及就业政策

劳动力资源的开发利用：青年就业、老年就业和妇女就业

圆桌会议：女性对亚洲发展的贡献

政策坊：有效开发利用亚洲的劳动力资源，推动亚洲社会经济的持续发展

城市化的升级与城市的未来

新型城镇化的路径和实现

城市化过程中的社会转型

面向未来的亚洲城市和品牌建设

政策坊：新型城镇化的路径和实现

环境与卫生系统持续发展的创新之路

环境风险及其健康影响

卫生系统发展与创新

后 2015 的亚洲健康发展之路

政策坊：环境政策对公共卫生的影响

能源 · 环境

迈向包容性发展：绿色能源转型与环境气候治理

能源新经济模式：价值创造与发展路径

全球气候治理与区域环境改善：市场机制的困境与出路

绿色发展与美丽中国：从概念到行动

二氧化碳减排：亚洲转型发展新动力

企业家高端圆桌会议：如何建构能源新经济模式的价值链

全球碳市场高端圆桌会议：碳市场发展——中国实践与全球经验

政策坊 1：绿色增长视野下的能源结构转型战略

政策坊 2：新一轮绿色工业革命需要怎样的环境治理政策

➤ Economics & Finance

The Chinese Economy at Crossroads: End of Hyper Growth?

China's Economic Slowdown: Business Cycle or Structural Problem?

Can China Find the New Sources of Growth?

What Lessons can China Learn from Changing Trajectory of Growth in Japan and Other NIEs of East Asia?

Policy Club: Urbanization and China's Economic Development

Structural Transformation of the World's Economic Growth and New Challenges to Asia

Restructuring of the World's Economic Growth Pattern

New Challenges to Asia's Economic Growth

What Kind of Transformation does Asia Need?

Policy Club: What Kind of Transformation does Asia Need?

Financial Innovation and Stability

The Impact of Macro-economic Policy Adjustment on Financial Stability

The Impact of Financial Services Transformations on Economic Growth

The Impact of Unified Efficient Supervision on International Capital Flows

Policy Club: The Impact of Financial Innovation on Economic Transformation

➤ Politics & Policy

New Perspectives on Asia-Pacific Cooperation

Political Cooperation in the Asia-Pacific: Opportunities and Challenges

Geo-economics in the Asia-Pacific: New Trends in Cooperation

Asia-Pacific Security Cooperation: More Mechanisms or More Functions?

Roundtable: Sino-U.S. Interactions in the Asia-Pacific: Where to Go?

Policy Club: The Impact of Financial Innovation on Economic Transformation

Policy Guidance for International Metropolis Development: Innovation and Wisdom

Opportunities and Challenges for International Metropolis Development

Models of Governance and Policymaking Support for International Metropolis Development

Internationalizing Shanghai: Strategic Choices

Policy Club: Internationalizing Shanghai: Strategic Choices

➤ Society & Health

The Changing Labor Market in Asia

Labor Force in Asian Countries and Regional Labor Migration

Adjustment of Industrial Structure of Asian Countries and Its Impact on Employment and Employment Policies

Taking More Advantage of Labor Force: Youth Employment, Elder Employment and Female Employment

Roundtable: Women's Contribution to Asia's Development

Policy Club: Make Efficient Use of Asia's Labor Force for Sustainable Socio-economic Development

Upgrading Urbanization and the Future of Cities

Roadmap and Implementation of the New Urbanization

Social Transformation in the Process of Urbanization

Future Prospects of Asian Cities and Brand Building

Policy Club: Roadmap and Implementation of the New Urbanization

Innovation Path to Sustainable Development for Environment and Health System

Environment Risk and Health Impact

Health System Development and Innovation

Post 2015: Asian Solutions for Health Development

Policy Club: The Impact of Environmental Policies on Public Health

➤ Energy & Environment

Approaching Inclusive Development: Green Energy Transformation and Environmental Climate Governance

New Energy Economic Mode: Value Creation and Development Pathways

Global Climate Governance and Regional Environment Improvement: Difficulties and the Way Out of Market Mechanisms

Green Development and Beautiful China: from Concept to Action

Reduction of Carbon Dioxide Emission: New Impetus for Asia's Restructuring and Development

High-level Entrepreneur Roundtable: How to Construct the Value Chain of the New Energy Economy Mode

High-level Carbon Market Roundtable: Carbon Market Development — — Global Experience and China's Practice

Policy Club 1: Green Growth: Strategies for Energy Restructuring

Policy Club 2: Environmental Governance for a New Round of Green Industrial Revolution



上海论坛介绍

“上海论坛”是由复旦大学主办、韩国高等教育财团资助的国际经济论坛，发起于2005年。论坛总部设在中国上海，是非盈利的民间学术组织。论坛最具影响力的活动是每年5月在复旦大学举办的论坛年会。在全球经济一体化进程加快的背景下，论坛以“关注亚洲、聚焦热点、荟萃精英、推进互动、增强合作、谋求共识”为宗旨，通过年会搭建“学界、政界、商界”三方交流互动的平台，在集思广益的基础上为亚洲经济、政治、社会和文化的全面进步提出发展建议和决策参考。

“上海论坛”依托上海、立足复旦，在专家委员会和组织委员会的共同运作下，通过全球网络联系和汇聚社会精英。年会期间，来自全球学、政、商界精英、领袖通过形式多样的分论坛研讨会、圆桌会议等发表见解，开展对话与交锋，就亚洲经济和国际局势所面临的重大问题进行广泛、深入的研讨，探求共识。多位中外政要、中外著名大学校长、海内外著名学者包括诺贝尔经济学奖获得者、中外商界精英曾受邀出席论坛年会并发表大会主旨演讲。论坛邀请世界知名企业和机构领导人等精英人士担任国际顾问团成员。论坛与耶鲁大学、芝加哥大学、圣路易斯华盛顿大学、乔治敦大学、香港中文大学、早稻田大学、伦敦政治经济学院、杜伦大学、东英吉利大学、美国亚洲协会、德国弗里德里希·艾伯特基金会、英国丁铎尔气候变化研究中心等机构以及韩国SK集团等跨国企业建立了密切的战略合作关系。

“上海论坛”在探索与发展中已成功举办了八届年会，现已成为中国最重要的国际性学术论坛之一。论坛每年发布“上海论坛共识”，其学术及社会影响力正在逐年提升。在国际合作的基础上，“上海论坛”不断充实内涵，凝聚思想精髓，为亚洲经济、政治、社会和文化的全面进步建言献策，成为亚洲国家交流合作的桥梁和纽带，正在步入探讨亚洲发展与全球热点问题的国际精英论坛之列。

“上海论坛2014”将于2014年5月24日至26日在上海举办。

About Shanghai Forum

Shanghai Forum, launched in 2005, is an international economic forum hosted by Fudan University and sponsored by Korea Foundation for Advanced Studies. With its headquarter in Shanghai, the Forum is a non-governmental and non-profit organization. The highlight of Shanghai Forum is the annual symposium in each May at Fudan University. Under the background of economic globalization, the Forum takes its mission as “Concentrating on Asia, Focusing on Hot Issues, Congregating Elites, Promoting Interactions, Enhancing Cooperation and Seeking Consensus”. It endeavors to build a platform for communication among academic, political and commercial circles by inviting leaders and elites of all fields to co-operation and dialogue, so as to provide perspectives and advices for Asia’s overall economic, political, social and cultural progress.

Rooted in Shanghai and based on Fudan University, “Shanghai Forum” gathers global elites with the collective effort of Academic Steering Committee and Organizing Committee. During the annual conference, the elites and leaders from different academic, political and business circles express their opinions, conduct dialogues and initiate brainstorming in various forms. They discuss comprehensively and profoundly on major issues in Asian economy and international situation to seek a consensus.

Many Chinese and foreign senior dignitaries have attended the Forum and delivered keynote speeches, chaired by presidents from prestigious universities both at home and abroad. World-class scholars, including Nobel Prize laureates and numerous business elites have delivered keynote speeches as special guests. The Forum invites the leaders of the world’s top companies and institutions to form an international think tank. Up to now the Forum has forged close strategic co-operation with Yale University, University of Chicago, Washington University in St. Louis, Georgetown University, The Chinese University of Hong Kong, Waseda University, London School of Economics and Political Science, Durham University, The University of East Anglia, Asia Society of U.S., Friedrich Ebert Stiftung of Germany, Tyndall Centre for Climate Change of U.K., as well as multinational conglomerate such as SK Group of Korea.

After eight years of successful operation, “Shanghai Forum” has become one of the most important academic forums in China. The “Shanghai Forum Consensus” issued on annual conference has exerted an increasing academic and social impact. On the basis of international cooperation, “Shanghai Forum” will continue to enrich her scale and scope in an effort to provide consultancy for Asian economic, political, social and cultural progress. “Shanghai Forum” has become a bridge linking Asian countries, and will rank among the most influential international elite forums for Asia development and global hot spots.

“Shanghai Forum 2014” will be staged from May 24 to May 26, 2014 in Shanghai.